
Zápis z řádného zasedání kolegia děkana 
Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 

ze dne 13. listopadu 2023 
 
Přítomni: 
Mgr. Anna Adamčiková; PhDr. Tomáš Boukal, Ph.D.; doc. Mgr. Tomáš Hejduk, Ph.D.; 
PhDr. Helena Jaklová, Ph.D.; PhDr. Miroslav Kouba, Ph.D.; Ing. Veronika Kovářová; Mgr. 
Ondřej Krása, Ph.D.; doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.; doc. Mgr. Pavel Marek, Ph.D.; Ing. 
Jaroslav Myslivec, Ph.D.; Mgr. Marta Pató, Ph.D.; Mgr. Irena Reimannová, Ph.D.; Mgr. 
Olga Roebuck, Ph.D., M. Litt.; PhDr. Ivo Říha, Ph.D.; prof. PhDr. Petr Vorel, CSc. 
 
Omluveni:  
Naděžda Tichá 
 
1. Informace děkana 
1/1 Změny ve složení kolegia – nově členkou studentka Mgr. Anna Adamčiková. Ve druhém 
funkčním období již nebude pokračovat prof. Lenderová. 
 
1/2 Rozdělení gescí vedení FF – doc. Hejduk nově proděkan pro vědu a zahraničí a statutár. 
U dr. Říhy a dr. Reimannové došlo k drobným změnám viz příloha náplně práce. 
 
1/3 Diskuze nad navrhovanou Směrnicí Pravidla pro podávání a realizaci projektů na FF – 
návrh směrnice rozeslán předem. Děkan zdůraznil, že se jedná o novou normu, která na 
fakultě chyběla, a že do značné míry vychází ze stávající praxe a respektuje rozmanitost 
projektů. Zásadní změnou je, že příplatky za práci na vědeckém projektu již nebudou 
dosahovat 100 % výše osobních nákladů v projektu. Tajemnice doplnila, že se jedná hlavně 
o sjednocení pravidel s nadřízenou univerzitní směrnicí a popsání jednotlivých fází vzniku 
a realizace projektu tak, aby každý potencionální řešitel projektu měl k dispozici jasný návod 
a věděl, jak postupovat. 
Na toto téma proběhla rozsáhlá diskuze. Někteří VK zaslali své připomínky mailem.  
 
Doc. Marek – a) návrh směrnice demotivující: nesouhlasí s procentuálním rozdílem 
vyplacení financí mezi vědeckým a rozvojovým projektem, příplatek za vědecký projekt by 
měl dosahovat nadále 100 %, příplatek za rozvojový projekt (40 %) je zbytečně vysoký, 
protože rozvojové projekty nejsou vždy soutěženy, ale finance jsou předem alokovány; 
b) vyjasnění pojmů v čl. 2/4 (respektovat průměrné mzdy na UPCE – i u zahraničních 
projektů?); c) čl. 3/3 řešitel má možnost podat žádost o individuální posouzení osobního 
příplatku – tím pozbývá smyslu čl. 3/2 – u více průbojných lidí je pravděpodobné zajištění si 
výhodnějších podmínek; d) čl. 2/8 spojit termíny odevzdání před termínem a fakultní termín, 
tak aby byl pro řešitele jeden závazný a věděl, do kdy má projekt podat.  
 
Prof. Vorel – k čl. 3/2 zda by tajemnice nemohla vyčíslit, na kolik by fakultu přišly příplatky 
v rozvojových projektech a na kolik ve vědeckých projektech. Dle této směrnice by mohlo 
hrozit, že AP budou stát více o rozvojové projekty a že si nebudou podávat vědecké projekty, 
resp. že je budou podávat jinde. Upozornil, že tuto záležitost řešil již v roce 2012, kdy byl 
děkanem. AP, který měl splněn standardní vědecký výkon, se mohl rozhodnout, jaký bude 
mít rozsah úvazku, zda si sníží výuku a k tomu bude řešit projekt, nebo zda bude řešit 
projekt bez snížení výukové povinnosti. Podle toho pak odvíjela výše mzdového ohodnocení. 
 
Dr. Krása – po projednání směrnice na katedře je pro AP matoucí čl. 3 odměňování. 
Doporučuje lépe popsat. Dle čl. 2/6 ze směrnice vyplývá, že veškerá zodpovědnost je 
přenesena na řešitele a že oddělení pro vědu a projektovou činnost neslouží jako podpora 
při realizaci projektu po formální stránce. Žádá, aby řešitel byl administrativou zatěžován co 
nejméně. Doporučuje lépe popsat roli odpovědných proděkanů, doplnit také roli vedoucích 
kateder. 



 
Dr. Pató za AS FF – směrnici přeposlala členům AS – přečetla zpětnou vazbu, ze které 
vyplynulo, že senátoři ji také považují za demotivující, protože příliš zatěžuje řešitele. 
 
Po diskuzi požádal děkan vedoucí kateder, aby své konkrétní připomínky zaslali mailem 
jemu a paní tajemnici. 
 
2. Informace proděkana Říhy 
2/1 Změny v ediční praxi na FF UPCE (s účinností od 1. 1. 2024) – nadále nebude 
podporována výroba knižních monografií ve Vydavatelství UPCE (pouze ve výjimečných 
případech); v důsledku toho Mgr. Vavrečka po vzájemné dohodě přejde od 1. 1. 2024 na 
částečný úvazek a náplň jeho práce bude soustředěna pouze na fakultní časopisy. Je 
žádoucí vydávat odborné knihy v prestižních vydavatelstvích, kde je zajištěn veškerý servis, 
recenzní řízení a propagace. Pokud někdo bude vydávat zde, je třeba dobře zvážit počet 
výtisků a garanci odkupu neprodaných knih. Podpora financování vydání knihy u externího 
vydavatele z fakultních peněz bude řešena individuálně (předpokládá se financování 
jednotek kusů knih ročně). 
 
2/2 Personální záležitosti – výběrová řízení: tento týden bude vyhlášeno VŘ na místo 
vedoucí/ho katedry KCJ (konec současného funkčního období 31. 1. 2024) a KAA (konec 
současného funkčního období 4. 2. 2024). 
 
2/3 Týden humanitních věd na FF UPCE – vznikl hodinový pořad moderovaný Mgr. Šárkou 
Rusnákovou; hosté (v tomto pořadí): dr. Kozár, Mgr. Hájková, dr. Sychrová, dr. Krása, dr. 
Jaklová a dr. Ptáčková – všem uvedeným děkujeme za spolupráci; natočeno ve čtvrtek 
9. 11., vysílat budeme v úterý 14. 11. 2023 od 17:00 h. Více na FF UPCE se poprvé zapojuje 
do Týdne humanitních věd | Univerzita Pardubice 
 
3. Informace proděkana Hejduka 
3/1 Pokračuje stipendijní podpora běloruských studentů studujících v ČR z politických 
důvodů (maximální částka 12 500 Kč/měsíc). FF žádá o podporu opět v jednom případě. 
 
3/2 Výzva k nominaci nových odborníků do hodnotících panelů – a) Grantová agentura ČR 
hledá odborníky do panelu P406 – Lingvistika a literární vědy; b) Rada pro výzkum, vývoj 
a inovace vyzývá k nominacím nových členů do odborných panelů (poradních orgánů), na 
FF pouze FORD 6.4 Arts. Nominace sdělte proděkanovi do 24. 11. 
 
3/3 Interní grantová agentura – SGS: ministerstvo otvírá výzvu na rok 2024, přičemž dotace 
bude celkově v republice o 10 % nižší než v letošním roce, na UPCE tedy zřejmě přijde cca 
o 10 % méně. 
 
3/4 Stáže Manchester: konzulátem byli vybráni studenti na první pololetí 2024. Prosím 
o vstřícnost k těmto studentům: K. Kaňková (KAA) – 2. 1. – 15. 3. 2024; H. Syková (KVV) – 
11. 3. – 31. 5. 2024; V. Němec (ÚHV) – 27. 5. – 16. 8. 2024. 
 
4. Informace proděkanky Reimannové  
4/1 Dobrovolnictví na FF – viz minulý zápis. Pět ze sedmi kateder pro, bude realizováno. 
 
4/2 Školení na Teams Room v místnosti 13022, termín: středa 22. 11. 2023 v 8:00, 30-60 
minut. 
 
4/3 Hlas FF UPCE (HlástUPCE) – navázali jsme intenzivní spolupráci se studentkami 
a studenty 1. ročníků. Jedná se o dobrovolníky, kteří jsou hlasem svého oboru ve svém 
ročníku a zároveň zástupcem (tváří oboru). Letos vznikala velmi aktivní skupina studentů, 
kteří společně s námi definovali svá práva a povinnosti v neformální funkci. Momentálně 

https://ff.upce.cz/ff-upce-se-poprve-zapojuje-tydne-humanitnich-ved
https://ff.upce.cz/ff-upce-se-poprve-zapojuje-tydne-humanitnich-ved


probíhá focení zapojených osob, následně budou informováni všichni studenti 1. ročníků 
o existenci těchto zástupců. Další setkání se uskuteční 6. 12. za účasti pana děkana. 
 
4/4 Gaudeamus 2023 Brno – zpětná vazba. Celkem rozdáno přes 700 záložek, tj. minimálně 
700 aktivně oslovených uchazečů o studium. Naši studenti po komunikaci s uchazeči přímo 
na stánku poskytli následující zpětnou vazbu: Uchazeči čím dál méně vědí, co chtějí 
studovat. Letos školy přistoupily ke snížení počtu propagačních předmětů, oproti předchozím 
letům jich neměly moc. Uchazeči jsou pozitivně překvapení, když se dozví, jaké obory lze na 
FF studovat a jaké je následné uplatnění. Největší zájem stále o Anglický jazyk, Humanitní 
studia a Filosofii. 
Zazněla kritika ze strany univerzitní propagace na nejednotnost letáků napříč fakultami. 
 
4/5 Končící staré akreditace k 31. 12. 2024 a počty studentů na těchto studijních programech 
k 6. 11. 

• v průběhu prosince J. Horáková odešle vedoucím kateder jmenný seznam studentů 
s krátkým popisem toho, co studentům ještě chybí k úspěšnému zakončení studia; 

• celkem je na těchto „starých“ studijních programech k 6. 11. 26 studujících a osm 
studentů, kteří mají přerušené studium. 

   
Bakalářské studijní programy   Počet studujících           Počet přerušených  
B7310 Filologie (AJOP; AJOP+FI)   0   2  
B7105 Historické vědy    19   3  
B6107 Humanitní studia    0   1  
B7507 Specializace v pedagogice (AJSP)  1   2  
   
Navazující SP    Počet studujících           Počet přerušených  
N6703 Historické vědy    3   0  
N7105 Sociologie                    3   0  

  
4/6 Aktualizace směrnic a formulářů žádostí týkajících se uznávání zkoušek a zápočtů 

• nejzásadnější změna: pokud bude uznáván předmět za předmět (statut A a B), tak 
stačí souhlas, resp. podpis garanta předmětu, již není potřeba podpisu vedoucího 
katedry; 

• v případě uznání předmětu z Erasmu, který u nás nemá odpovídající ekvivalent, tudíž 
bude předmět uznán jako volitelný (statut C), tak uznání potvrzuje vedoucí katedry – 
tato změna je v souladu se Studijním a zkušebním řádem UPCE; 

• Směrnice č. 4/2023 Studijní povinnosti pro vyjíždějící studenty přes ERASMUS+ 
a CEEPUS FAKULTA HUMANITNÍCH STUDIÍ - UNIVERZITA PARDUBICE 
(upce.cz); 

• Směrnice č. 5/2023 Kritéria pro uznávání absolvovaných částí studia na FF: 
FAKULTA HUMANITNÍCH STUDIÍ - UNIVERZITA PARDUBICE (upce.cz); 

• Formulář pro uznání zkoušek a zápočtů – Erasmus + zahr. stáž: UNIVERZITA 
PARDUBICE – Fakulta humanitních studií (upce.cz); 

• Formulář pro uznání zkoušek a zápočtů – vysoké školy v ČR: UNIVERZITA 
PARDUBICE – Fakulta humanitních studií (upce.cz)  

 
4/7 Nejčastější dotazy na studijním oddělení – koncem září zveřejněny nejčastější studijní 
dotazy (dostupné na intranetu i na webovkách fakulty), pravidelně aktualizováno. Viz 
Nejčastější dotazy na studijní oddělení - FAQ | Univerzita Pardubice (upce.cz); 
https://ff.upce.cz/ff/nejcastejsi-dotazy-na-studijni-oddeleni-faq  
  
4/8 Vyhodnocení jazykové výuky (ZS)  

https://zamestnanci.upce.cz/sites/default/files/global/2023-11/8066/smernice_ERASMUS_23_87014.pdf
https://zamestnanci.upce.cz/sites/default/files/global/2023-11/8066/smernice_ERASMUS_23_87014.pdf
https://studenti.upce.cz/sites/default/files/global/2023-11/8066/smernice05_2023_87259.pdf
https://studenti.upce.cz/system/files/zamestnanci-studenti/2023-11/8066/zadost-o-uznani-zkousek-zapoctu-vysoke-skoly-cr87016.pdf
https://studenti.upce.cz/system/files/zamestnanci-studenti/2023-11/8066/zadost-o-uznani-zkousek-zapoctu-erasmus-zahr-staz87015.pdf
https://studenti.upce.cz/system/files/zamestnanci-studenti/2023-11/8066/zadost-o-uznani-zkousek-zapoctu-erasmus-zahr-staz87015.pdf
https://studenti.upce.cz/system/files/zamestnanci-studenti/2023-11/8066/zadost-o-uznani-zkousek-zapoctu-erasmus-zahr-staz87015.pdf
https://studenti.upce.cz/system/files/zamestnanci-studenti/2023-11/8066/zadost-o-uznani-zkousek-zapoctu-erasmus-zahr-staz87015.pdf
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fstudenti.upce.cz%2Fff%2Fnejcastejsi-dotazy-na-studijni-oddeleni-faq&data=05%7C01%7CJana.Horakova%40upce.cz%7C8797726cc98b41c3007308dbb9bb6702%7C49307c8db7bd42d1957063cbd63caf1b%7C0%7C0%7C638307986750602646%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=QVm1i5rufu5UCYlkLU1qyWohjxHfw8xrZ79xzANONNM%3D&reserved=0
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fff.upce.cz%2Fff%2Fnejcastejsi-dotazy-na-studijni-oddeleni-faq&data=05%7C01%7CJana.Horakova%40upce.cz%7C8797726cc98b41c3007308dbb9bb6702%7C49307c8db7bd42d1957063cbd63caf1b%7C0%7C0%7C638307986750602646%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=SbnQgQyin%2Bzn3ylJsQBZrp6PRtVU5CJr47zUc8%2F%2FEI0%3D&reserved=0


 
 
4/9 V září bylo požádáno nominovat členy do disciplinární komise, do dnešního dne 
nedorazila žádná nominace. Je třeba poslat AP i studenty (dva) za katedru; na období 1. 1. 
2024 – 31. 12. 2025. Musí projít schválením AS (v prosinci). Nominace posílat 
p. Jančaříkové do 16. 11. (nynější členové: Mgr. Hambálek, Dr. Retka – předseda, Dr. 
Šrámek, Dr. Stoklasová, Bc. Babčanová KVV, Mgr. Kalášková KLKS, Mgr. Lacina, Mgr. 
Šubrtová oba ÚHV). 
 
5. Informace tajemnice 
5/1 Od 1. 11. nová pracovnice Ing. Wagnerová – poloviční úvazek; pro přípravu projektů, 
vytipování výzev, pomoc s přípravou projektů po formální stránce. Momentálně se věnuje 
přípravě projektu OP JAK, výzvě Člověk a lidstvo 
 
5/2 Čerpání rozpočtu – zakázky KA250000, zakázky vědeckých týmů a vědeckých balíčků 
musí být vyčerpány do konce listopadu 2023 
 
6. Různé 
6/1 Dr. Pató za AS – AS zasedne 11. 12.; materiály zaslat do 4. 12. 
 
6/2 Doc. Marek – BIP Erasmus – není vhodné, aby si fakulta brala z dané sumy režie 10 
a více procent; náročné a odpovědné celý podnik zorganizovat a realizovat + nutnost být 
dobrými hostiteli pro zahraniční partnery ochotné se do BIP programů zapojit. K tomuto 
názoru se připojila i dr. Jaklová. 
 
6/3 Dr. Myslivec poděkoval za spolupráci Martině Kleinové a p. tajemnici při řešení projektu 
ESF, který v létě zdárně ukončili. 
Pozval na konferenci 29. 11. Dítě v trestním řízení | Univerzita Pardubice (upce.cz) 
 
6/4 Dr. Jaklová pozvala na autorské čtení dne 11. 12. od 9 h (možný i online přenos) 
a poděkovala za spolupráci. Satira dnes aneb Když všechno víš, nemáš ani ánunk II | 
Univerzita Pardubice (upce.cz)  
 
 
Další kolegium je plánováno na 11. 12. 2023 od 10 h. 
 
 
 
 
 
Zapsala: Dita Jančaříková                                                doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.  
V Pardubicích 14. 11. 2023                                                                  děkan 
 

https://ff.upce.cz/dite-trestnim-rizeni
https://ff.upce.cz/satira-dnes-aneb-kdyz-vsechno-vis-nemas-ani-anunk-ii
https://ff.upce.cz/satira-dnes-aneb-kdyz-vsechno-vis-nemas-ani-anunk-ii
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